
M Ě S T O  V E L K É  H A M R Y 
ZÁPIS 

 
z 6. zasedání Zastupitelstva města Velké Hamry (dále jen ZM), které se konalo dne  
11. července 2019 od 17.00 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu ve Velkých Hamrech. 
Přítomno 12 členů ZM, pan Pala se dostavil při projednávání bodu č. 2 a to při projednávání 
financování koupě nemovitosti a byl účasten hlasování k tomuto bodu; paní Pekelská se dostavila 
při projednávání bodu č. 3 a byla přítomna hlasování k tomuto bodu. 
Omluvena: Kristýna Těhníková, Zdeněk Nauč, Aleš Hloušek 
Zasedání ZM je usnášeníschopné. 
Přítomno 7 občanů města 
 
 
Pořad jednání: 

1. Zahájení  
 

Zasedání zahájil starosta Ing. Jaroslav Najman, který přivítal přítomné a seznámil je s programem 
jednání. Úvodem byli přítomní upozornění, že ze zasedání zastupitelstva bude pořizován zvukový 
záznam, který bude sloužit výhradně pro účely vyhotovení zápisu. 
 

1. Zahájení 
2. Změna usnesení ke koupi pozemků p.č. 661 a 660 včetně budovy čp. 254 k.ú. Velké 

Hamry (snížení ceny) a změna usnesení k financování koupě těchto nemovitostí  
3. Vlajka města Velké Hamry 
4. Diskuze a závěr   

 
Žádný návrh na doplnění programu nebyl podán. 
Pan starosta navrhl, aby rozprava a hlasování probíhalo ke každému bodu zvlášť. 
 
Usnesení (A1/06/19): 
Zastupitelstvo města schválilo program jednání. Rozprava a hlasování bude probíhat ke 
každému bodu zvlášť. 
Výsledek hlasování: Pro 10, Proti 0, Zdržel se 0 
 
Za ověřovatele zápisu byli navrženi: MVDr. Klára Pospíšilová, Petr Štrojsa 
Zapisovatelkou byla navržena:  Lucie Večerníková 
Usnesení (A2/06/19): 
Zastupitelstvo města určilo ověřovateli zápisu paní MVDr. Kláru Pospíšilovou a pana Petra 
Štrojsu a zapisovatelkou určilo paní Lucii Večerníkovou. 
Výsledek hlasování: Pro 10, Proti 0, Zdržel se 0 
 

2. Změna usnesení ke koupi pozemků p.č. 661 a 660 včetně budovy čp. 254 
k.ú. Velké Hamry (snížení ceny) a změna usnesení k financování koupě 

těchto nemovitostí 
 
S tímto bodem seznámil zastupitele Ing. Jaroslav Najman 
 

• Koupě nemovitosti 
 

a) Při jednání ZM ze dne 20.6.2019 byla odsouhlasena cena pozemků p.č.661 a 660 včetně 



budovy čp. 254 k.ú. Velké Hamry ve výši 1.500.000,- Kč.  
Pan starosta seznámil zastupitele města o dalším jednání s MUDr. Karla Procházkou o ceně 
nemovitosti, kdy prodejce byl vyzván k vyhotovení svého znaleckého posudku, přičemž 
tento vyšel velice podobně jako posudek města VH. Z tohoto důvodu bylo dále jednáno o 
ceně nemovitosti s výsledkem snížení ceny na 1.300.000,-. Kč.  
 
Pan Štrojsa vznesl dotaz ohledně nepořádku na daných parcelách, což není dle pana starosty 
předmětem daného jednání. Předmětem dnešního jednání je koupě nemovitosti.  
Pan starosta dodal, že se stalo zvykem od těch, kteří parcely opouštějí zanechat po sobě 
nepořádek, což může potvrdit osobně pan Štrojsa. 
 
Pan Šefr doplnil, že si bude stát za svým názorem, který vyjádřil na minulém jednání ZM, i 
přes snížení ceny nemovitosti. 
 
Usnesení (A3/06/19): 
Zastupitelstvo města rozhodlo koupit pozemek p.č. 661, ostatní plocha o výměře 106 
m2 a pozemek p.č. 660, zastavěná plocha a nádvoří se stavbou čp. 254, rodinný dům, o 
výměře 379 m2 vše v k.ú. Velké Hamry od MUDr. Karla Procházky, bytem Hrabětice 
1511, 468 11 Janov nad Nisou, za cenu 1.300.000,- Kč. Zastupitelstvo města schválilo 
znění kupní smlouvy. Důvodem pro schválení vyšší ceny, než je hodnota dle znaleckého 
posudku, je veřejný zájem. V případě, že by dům koupil někdo jiný, je velká 
pravděpodobnost, že vzhledem ke stavu objektu a jeho historii, bude v objektu 
ubytovávat nepřizpůsobivé občany a dům se stane opět vyloučenou lokalitou.  

 
Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 2 (p. Šefr, p. Žajdlíková) 
 
b) Výše úvěru je předjednána na částku 1.500.000,- Kč. Po dohodě se zástupcem České 
spořitelny a.s. zůstane úvěr ve stejné výši, ale bude vyčerpán pouze ve výši 1.300.000,- Kč.  
 
Usnesení (A4/06/19): 
Zastupitelstvo města rozhodlo financovat pořízení pozemku p.č. 661 a 660 včetně 
stavby čp. 254 k.ú. Velké Hamry úvěrem ve výši 1.500.000,- Kč, s čerpáním do výše 
1.500.000,- Kč od České spořitelny a.s., Olbrachtova 1929/62, 140 00 Praha 4, IČ 
45244782. Úvěr má splatnost 7 let tj. 84 splátek, čerpání úvěru je do konce roku 2019, 
splácení pak od ledna 2020 do prosince 2026, úroková sazba pevná po celou dobu 
splácení úvěru ve výši 2,49% p.a., úvěr je bez zajištění a lze ho mimořádně doplatit 
kdykoliv bez sankce. 
 
Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 2 (p. Šefr, p. Žajdlíková) 
 
Usnesení (A5/06/19): 
Zastupitelstvo města rozhodlo zrušit usnesení č. A3/05/19 ze dne 20.6.2019. 
 
Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 2 (p. Šefr, p. Žajdlíková) 
 
Usnesení (A6/06/19): 
Zastupitelstvo města rozhodlo zrušit usnesení č. A25/05/19 ze dne 20.6.2019. 
 
Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 2 (p. Šefr, p. Žajdlíková) 
 

 
 



 
 

3. Vlajka města Velké Hamry 
 
 

Zastupitelům města byly předloženy dva vypracované návrhy vlajek. Na obou návrzích je 
motiv hamru a dva modré pruhy. První návrh má pruhy v horní části na šířku a druhý návrh 
má pruhy vlevo na výšku.  
 
Usnesení : 
Zastupitelstvo města schválilo návrh (heraldické) vlajky, vexilologicky vhodně 
vycházející z podoby městského znaku (z roku 1995) do přílohy žádosti o udělení 
tohoto komunálního symbolu předsedou Poslanecké sněmovny, podané starostou 
Města Velké Hamry, zpracovaný firmou Alerion s.r.o. Jedná se o vlajku se dvěma 
vodorovnými modrými pruhy v horní části vlajky a černým hamrem pod těmito pruhy. 
 
Výsledek hlasování: Pro 3, Proti 9, Zdržel se 0 (Žajdlíková, Lejsek, Šefr) 
 
USNESENÍ NEBYLO PŘIJATO 
 
Usnesení (A7/06/19): 
Zastupitelstvo města schválilo návrh (heraldické) vlajky, vexilologicky vhodně 
vycházející z podoby městského znaku (z roku 1995) do přílohy žádosti o udělení 
tohoto komunálního symbolu předsedou Poslanecké sněmovny, podané starostou 
Města Velké Hamry, zpracovaný firmou Alerion s.r.o. Jedná se o vlajku se dvěma 
svislými modrými pruhy v levé části vlajky a černým hamrem vedle těchto pruhů. 
 
Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 3, Zdržel se 0 (Žajdlíková, Lejsek, Šefr) 
 
 

4. Diskuze a závěr 
 

Paní Š. vznesla dotaz ohledně přiděleného bytu na Svárově v domě čp. 570.  
 
Pan starosta k tomuto uvedl, že byt byl přidělen 2.7.2019, s tím, že se tam prozatím provádějí 
drobné úpravy. 
 
Paní Žajdlíková uvedla, že byt je v neobyvatelném stavu a ohledně spolunájemníků uvedla, že se na 
jejich názor nikdo neptal.  
 
Pan starosta uvedl, že byt byl radou přidělen 2.7.2019 a je o tom řádné usnesení v zápise z rady. 
Bylo provedeno sociální šetření v dané rodině, které provedla terénní a sociální pracovnice. 
 
Paní Žajdlíková vznesla dotaz, jak bylo možné docílit toho, že je nemovitost čp. 254 na prodej.  
 
Pan starosta k tomuto uvedl, že na majitele domu byl dlouhodobě vyvíjen nátlak ze strany města a 
snaha ztížit mu možnost pronájmu nemovitosti nepřizpůsobivým.  
 
K dotazu paní Žajdlíkové, co se bude tedy dít s nemovitostí naproti domu čp. 254, kam se nynější 
nájemníci z domu čp 254 stěhují, uvedla paní Pospíšilová, že dům byl prověřován, je ve špatném 
stavu, nicméně majitel se k této skutečnosti staví tak, že dle jeho názoru je dům stavebně 



v naprostém pořádku, a tvrdil, že nehodlá v domě ubytovávat nepřizpůsobivé. Skutečnost je však 
jiná. 
Pan starosta vyzval přítomné, zda má někdo nějaký návrh jak situaci řešit.  
 
Pan Patrman uvedl, že dnes pan starosta v den jednání zastupitelstva vyhodil tři rodiny 
nepřizpůsobivých a to dvě z Tanvaldu a jednu z Kopidlna, kteří přišli žádat o trvalý pobyt ve 
Velkých Hamrech.  
 
Pan starosta uvedl, že přidělení bytu je kolektivní rozhodnutí rady. Přičemž pan Červeňák, i jiní 
mají smlouvu na dobu určitou (na 3 měsíce).  
 
Pan Štrojsa se dotázal, zda je možné nájemníky domu odkoupit byt čp. 570. 
Pan starosta k tomu uvedl, že pokud si udělají odhad, pak je to v kompetenci zastupitelstva a to 
bude o prodeji jednat.  
 
Pan starosta uvedl, že v bytě v čp 570 u pana Červeňáka se dělají pouze běžné úpravy, nejedná se o 
rekonstrukci bytu jako takového.  
 
Pan Štrojsa uvedl, že pokud se dá byt do veřejného prodeje, koupí byt někdo, koho nebude možné 
žádným způsobem ovlivnit. Je lepší, aby si město bytovou kapacitu udržovalo a mít možnost 
korigovat negativní jevy. Měly by být stanoveny taková pravidla, aby nájemník věděl, že pokud je 
nebude dodržovat, bude za to postihován. 
 
Pan starosta opět uvedl, že nájemní smlouva je na tři měsíce. Co se týče dodržování pravidel, v tom 
může pomoci SBK zřízená radou města, která bude tři měsíce sociálně sledovaného nájemníka 
sledovat a pro další případné prodloužení nájemní smlouvy dá podklad právě ona, jelikož pro radu 
bude toto vyjádření směrodatné. 
 
Pan Štrojsa uvedl, že se vyjedná, aby pan Červeňák mohl dobydlet v domě čp. 254, dokud se byt 
v čp 570 nedá do pořádku a poté by se dal návrh na prodej bytu v čp 570 a potom by teprve řešil, 
jestli tam pan Červeňák bude, nebo nebude.  
 
Pan starosta uvedl, že bude probíhat dražba na tzv. Panský dům. Již se ozývají případní kupci, 
s dotazem, zda se na daný objekt vztahuje bezdoplatková zóna, což jasně naznačuje, k jakým 
účelům hodlají nemovitost koupit.  
 
Pan Štrojsa uvedl, že zná důvody, proč byla žádost o OOP ze strany města Tanvald zamítnuta a má 
k tomu podklady a předložil je. Jedná se o vyjádření města Tanvald, které je již zveřejněno na 
stránkách města Velké Hamry.  
 
Pan starosta sdělil informaci o proběhlém soudním jednání s panem Štrojsou ve věci výpovědi 
z nebytových prostor. Soud rozhodl, že výpověď byla podána zcela oprávněně a on se musí do 15 
dnů vystěhovat.  Pan Štrojsa se ohradil a nařkl pana starostu ze lži. Pan starosta mu však oponoval, 
jelikož on jako zástupce města VH spolu s právním zástupcem přítomni u soudu byli, ovšem ani 
pan Štrojsa ani jeho právní zástupce se k soudu nedostavil a právní zástupce se nakonec ze 
zdravotních důvodů omluvil. Na to pan Štrojsa reagoval, že právě pro tyto důvody byl soud zrušen, 
a dále napadal pana starostu urážkami. Nicméně soud proběhl a výsledek přijde písemně.  
 
Jako další informaci uvedl pan starosta, že městu byla zaregistrována dotace na demolici internátu 
čp. 562. Demolice by měla proběhnout do 31.12.2020 a financování do 31.5.2021. Všichni 
zastupitelé dostanou, než se vyhlásí výběrové řízení, možnost doporučit dodavatele služby. 
 



Pan starosta Ing. Najman na závěr zasedání poděkoval všem přítomným za účast. Další 
zasedání zastupitelstva se uskuteční pravděpodobně koncem září 2019 na MěÚ ve Velkých 
Hamrech. 

 

Jednání bylo ukončeno v 18:00 hodin. 
 
Zapsala: Lucie Večerníková   

………………………….......... 
Ing. Jaroslav Najman 
         starosta 

  
 
Ověřovatelé zápisu:  MVDr. Klára Pospíšilová  .................................... 

      
Petr Štrojsa     …....................................... 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



MĚSTO VELKÉ HAMRY 
 

U S N E S E N Í 
 

z 6. zasedání Zastupitelstva města Velké Hamry konaného dne 11. 7. 2019 
 
Z a s t u p i t e l s t v o   se usneslo následovně: 
 
A1/06/19 - Schválilo program jednání. Rozprava a hlasování bude probíhat ke každému bodu 

zvlášť. 

A2/06/19 - Určilo ověřovateli zápisu paní MVDr. Kláru Pospíšilovou a pana Petra Štrojsu a 
zapisovatelkou určilo paní Lucii Večerníkovou. 

A3/06/19 - Rozhodlo koupit pozemek p.č. 661, ostatní plocha o výměře 106 m2 a pozemek p.č. 
660, zastavěná plocha a nádvoří se stavbou čp. 254, rodinný dům, o výměře 379 m2 
vše v k.ú. Velké Hamry od MUDr. Karlem Procházkou, bytem Hrabětice 1511, 468 
11 Janov nad Nisou, za cenu 1.300.000,- Kč. Zastupitelstvo města schválilo znění 
kupní smlouvy. Důvodem pro schválení vyšší ceny, než je hodnota dle znaleckého 
posudku, je veřejný zájem. V případě, že by dům koupil někdo jiný, je velká 
pravděpodobnost, že vzhledem ke stavu objektu a jeho historii, bude v objektu 
ubytovávat nepřizpůsobivé občany a dům se stane opět vyloučenou lokalitou 

A4/06/19 -  Rozhodlo financovat pořízení pozemku p.č. 661 a 660 včetně stavby čp. 254 k.ú. 
Velké Hamry úvěrem ve výši 1.500.000,- Kč, s čerpáním do výše 1.500.000,- Kč od 
České spořitelny a.s., Olbrachtova 1929/62, 140 00 Praha 4, IČ 45244782. Úvěr má 
splatnost 7 let tj. 84 splátek,  čerpání úvěru je do konce roku 2019, splácení pak od 
ledna 2020 do prosince 2026, úroková sazba pevná po celou dobu splácení úvěru ve 
výši 2,49% p.a., úvěr je bez zajištění a lze ho mimořádně doplatit kdykoliv bez 
sankce. 

A5/06/19 - Rozhodlo zrušit usnesení č. A3/05/19 ze dne 20.6.2019. 

A6/06/19 - Rozhodlo zrušit usnesení č. A25/05/19  ze dne 20.6.2019. 

A7/06/19 - Schválilo návrh (heraldické) vlajky, vexilologicky vhodně vycházející z podoby 
městského znaku (z roku 1995) do přílohy žádosti o udělení tohoto komunálního 
symbolu předsedou Poslanecké sněmovny, podané starostou Města Velké Hamry, 
zpracovaný firmou Alerion s.r.o. Jedná se o vlajku se dvěma svislými modrými pruhy 
v levé části vlajky a černým hamrem vedle těchto pruhů. 

 
Informace: 

• Proběhlé soudní jednání s panem Štrojsou ve věci výpovědi z nebytových prostor, 
• Registrace dotace na demolici internátu čp. 562. 

 
 
  
     MVDr. Klára Pospíšilová          Ing. Jaroslav Najman 
 místostarostka           starosta 
  


